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Opvattingen van het college of burgemeester ex. artikel 33 Reglement van Orde. De griffie zorgt voor verspreiding. 

Beantwoording volgt zo snel mogelijk en in ieder geval binnen 4 weken. 
 
 

Naam en fractie: Marjolein Groot Koerkamp, VVD  

Datum indiening: 24 juli 2023 

Datum antwoord: 17 augustus 2023 

Onderwerp:  ‘Wat is de impact voor Gooise Meren als gevolg van de extreme 

voorgenomen stijging waterschapsbelasting omdat het geld op is?’ 

 
 

Inleiding 
De afgelopen weken zijn meerdere berichten naar buiten gekomen (onder via het Parool, AT5) dat het dagelijks 

bestuur in waterschap Amstel Gooi en Vecht de intentie heeft om de tarieven voor de waterschapsbelasting met 

35% te laten stijgen in 2024. Ook afgelopen weekend stond in het NRC nogmaals een artikel over de zorgelijke 

situatie bij Waterschap Amstel, Gooi en Vecht en Waternet. (Waternet probeerde een ‘ultrasexy’ bedrijf te zijn, 

maar daar hebben de dijken weinig aan - NRC). De gemeenteraad van Gooise Meren heeft geen informatie 

ontvangen van waterschap Amstel, Gooi en Vecht, over het besluit anders dan in de media geschreven staat of 

vermeld staat op de website van het waterschap. Naar aanleiding van de situatie rondom het waterschap heeft de 

VVD vragen over bericht van de 35% tariefstijging, en de impact die dit heeft op de inwoners van Gooise Meren.  

Vraag 1 
Heeft het college meer informatie en achtergrond ontvangen vanuit het dagelijks bestuur van waterschap Amstel 

Gooi en Vecht over de voorgenomen  tariefstijging? Zo ja, kan het college de raad hierover informeren? Zo nee, kan 

het college zorgen voor een update voor de raad? 

 

Antwoord 

Een waterschap is een (zelfstandige) overheidsorganisatie, net zoals de Rijksoverheid, de provincies en de 

gemeenten. Stichting Waternet is de uitvoeringsorganisatie die is opgericht door waterschap Amstel Gooi en Vecht 

(AGV) en de gemeente Amsterdam. Voor AGV verzorgt Waternet alle waterschapstaken. Voor Amsterdam zorgt 

Waternet voor de riolering, de drinkwatervoorziening, en het ondiepe grondwater. 

Het bestuur van het waterschap (democratisch gekozen) heeft (vergelijkbaar met de gemeenteraad) de wettelijke 

bevoegdheid om zelfstandig o.a. belastingtarieven vast te stellen. De belastingopbrengsten worden aangewend 

voor de uitvoering van de wettelijk aan het waterschap toebedeelde taken. Het college heeft niet meer informatie 

en achtergrond ontvangen van het waterschap over de voorgenomen tariefstijging. Gelet op het feit dat een 

waterschap een zelfstandig overheidsorgaan is met eigen taken en een eigen beslissingsbevoegdheid, ligt het niet 

voor de hand dat het college hier de raad nader over informeert.  

 

Vraag 2 

Heeft het college contact met het dagelijks bestuur van het waterschap over de voorgenomen tariefstijging? Hoe 

verloopt de communicatie tussen het waterschap en de gemeente rondom de voorgenomen hoge 

waterschapsbelasting én de situatie waarin het waterschap Amstel Gooi en Vecht zich bevind? Kan de raad (de 

komende maanden) actief worden geïnformeerd worden over de actuele situatie in het waterschap en de impact 

die het heeft voor de inwoners in onze gemeente? Zowel over de financiële consequenties als de werkzaamheden 

die Waternet uitvoert in Gooise Meren.  

 

 

 

 

https://www.nrc.nl/nieuws/2023/07/21/waternet-probeerde-een-ultrasexy-bedrijf-te-zijn-maar-daar-hebben-de-dijken-weinig-aan-a4170168?t=1690204295
https://www.nrc.nl/nieuws/2023/07/21/waternet-probeerde-een-ultrasexy-bedrijf-te-zijn-maar-daar-hebben-de-dijken-weinig-aan-a4170168?t=1690204295
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Antwoord 

Er is geen contact tussen het college c.q. de gemeente en het dagelijks bestuur van het waterschap c.q. het 

waterschap over de voorgenomen verhoging van de waterschapsbelasting en de situatie waarin het waterschap 

zich bevindt. Zie ook het antwoord op vraag 1. 

 

Vraag 3 

De voorgenomen tariefstijging heeft impact op de koopkracht van onze inwoners. Hoe gaat het college om met de 

voorgenomen tariefstijging? Gaat het college bij het bepalen van de tarieven voor de gemeentebelasting 2024 

rekening houden met de hoge waterschapsbelasting? Kunnen wij als gemeente een garantie krijgen dat de 

belasting volgend jaar niet verder stijgt? Wil het college daar zich hard voor maken? 

 

Antwoord 

Een stijging van de waterschapslasten zal invloed hebben op de totale belastingdruk voor onze inwoners en 

bedrijven. De gemeente gaat zoals hiervoor ook aangegeven niet over de hoogte van de belastingtarieven van het 

waterschap die zij nodig acht voor het uitvoeren van haar wettelijke taken. Het ligt dan ook niet voor de hand om 

bij het vaststellen van de gemeentelijke belastingopbrengsten voor 2024 rekening te houden met autonome 

tariefontwikkelingen bij andere partijen zoals het waterschap. 

 

 

Vraag 4 

Het waterschap geeft aan dat de belangrijkste redenen voor de 35% voorgenomen tariefstijging onder meer de 

hoge prijsstijgingen, de sterk gestegen kosten voor het uitvoeren van de taken, bijna uitgeputte reserves en 

toegenomen risico’s zijn. Oa. AT5 meldt dat Waternet, die de belastingen van de Amsterdammer moet innen, al 

jaren met aanhoudende ict-problemen kampt. Begin dit jaar moest er, aldus AT5, nog 237 miljoen euro worden 

geïnd. Als je niet kan innen heeft een verhoging ook weinig nut voor het aanvullen van reserves.  

 

Hoe loopt de inning in Gooise Meren? Zijn daar ook zulke achterstanden? Heeft het college inzicht hierin en 

contact hierover met het Dagelijks bestuur van het waterschap? 

 

Antwoord 

Het college heeft geen specifieke informatie over de stand van zaken met betrekking tot de inning van 

waterschapsbelasting in Gooise Meren. Ook hier gaat het overigens om zaken die de reguliere bedrijfsvoering van 

wettelijk aan het waterschap opgedragen taken aangaan. 

 

 

Vraag 5 

Waterschap Amstel, Gooi en Vecht heeft een eigen kwijtscheldingsbeleid, waar mogelijk ook inwoners uit Gooise 

Meren gebruik van maken. Kan het college aangeven hoeveel inwoners van Gooise Meren gebruik maken van de 

belasting kwijtschelding van het waterschap? Heeft het college zicht of deze groep gaat toenemen door de 

voorgenomen tariefstijging? 

Heeft het Dagelijks bestuur van het waterschap contact gezocht met het college om samen deze kwetsbare groep 

te ondersteunen, die in aanmerking komt voor waterschapsbelasting kwijtschelding? 

Kan het college haar visie delen op inkomenspolitiek in relatie tot het waterschap? 

 

Antwoord 

De kwijtscheldingsverzoeken van waterschapsbelasting voor Gooise Meren worden beoordeeld door onze eigen 

afdeling belastingen. In 2023 zijn 902 kwijtscheldingsverzoeken behandeld waarvan er 756 zijn toegekend en 146 

zijn afgewezen. Op dit moment (26 juli 2023) zijn er 50 kwijtscheldingsverzoeken nog niet afgehandeld. Er kunnen 

gedurende de resterende maanden van 2023 nog verzoeken om kwijtschelding binnen komen. 
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Mogelijk neemt het aantal kwijtscheldingsverzoeken toe door de voorgenomen tariefstijging. Echter, omdat met 

name de hoogte van het inkomen (en dus niet zozeer de hoogte van de belastingaanslag) bepalend is of 

kwijtschelding wordt verleend, wordt niet verwacht dat de groep die voor kwijtschelding in aanmerking komt 

significant zal toenemen.  

 

Het college is gebonden aan de hoofdregel dat gemeenten en waterschappen via lokale heffingen niet aan 

inkomenspolitiek mogen doen. 

 

 

 

 


